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V Libštátě to žije 
FOTBALOVÉ UTKÁNÍ LIBŠTÁT – ZÁLESNÍ LHOTA 6:1 (POLOČAS 5:0) / NE 10/5 / FOTO PAN L. FEJFAR 

 

FOTBALOVÉ UTKÁNÍ LIBŠTÁT – MARTINICE 7:1 (POLOČAS 3:0) / NE 20/5 / FOTO PAN L. FEJFAR 

 

SLAVNOSTNÍ VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ / SO 20/5 / FOTO P. L. FEJFAR 
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V Libštátě to žije 

 

 
 

 

POCHOD OKOLÍM LIBŠTÁTU / SO 27/5  
Děkujeme všem zúčastněným na 15. Pochodu okolím 

Libštátu. Lepší počasí jsme si nemohli přát. 
Velice nás potěšilo, že byla plně využita možnost, dostat 

se pomocí lana až na vrchol zříceniny Košťál, kde bylo 
napsáno pár historických informací o hradu. Celkem na náš 
15. ročník pochodu dorazilo 78 turistů. 

účast na jednotlivých trasách 7 km – 28, 9 km – 24, 23 
km -18, 36 km – 6, 85 km – 2. Velké poděkování patří všem 
pořadatelům a sponzorům. Odměnou nám byla spojenost 
pochodníků. 

Těšíme se na vaši účast na 16. ročníku, který se bude 
konat 25.5.2024.  
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Informace z radnice 
VÁŽENÍ A MILÍ SPOLUOBČANÉ, SOUSEDÉ, RODÁCI A PŘÁTELÉ LIBŠTÁTU, 

Tak se nám opět pomalu, ale jistě blíží konec školního roku, dětské prázdniny. Snad všichni máme před sebou 
nějakou tu námi vysněnou letní dovolenou, na které je potřeba si oddychnout a načerpat nové síly. Velmi rád bych tedy 
všem dětem popřál krásné prázdniny a nám všem krásnou a pohodovou dovolenou a krásné letní počasí s občasným, 
ale bohužel tolik potřebným deštěm. 

SLAVNOSTNÍ VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ | SOBOTA 20. KVĚTNA 2023 | 10 HOD.  
V sobotu 20. května 2023 jsme v sále našeho krásného kulturního domu uspořádali opět po roce (skoro na den 

přesně jako v loňském roce) slavnostní Vítání libštátských občánků. Vítaní občánci: 
Jana Malá, leden 2022 

Matyáš Slavíček, duben 2022 
Denisa Poklopová, duben 2022 

Rozárie Ježková srpen 2022 
Adam Vodrážka, březen 2023 

(v plánu bylo přivítat o 3 děti víc, jenže naplánovaná dovolená a nemoc jejich přivítání o rok oddálilo)
Všechny přivítané děti obdržely 

tak jako vždy pamětní list, dřevěné 
kostičky, dárečky od dětí 
z Masarykovy základní školy, 
dokonalé koláčky od naší paní Věrky 
Kobrlové a finanční dar od městyse 
Libštát ve výši 1000,- Kč. Maminky 
dostaly květinu. 

Velice rád bych tímto ještě jednou 
poděkoval všem, kdo se na Vítání 
přišli podívat, všem, kdo se jakkoli 
podíleli na přípravách této milé akce: 
paní učitelce Janě Maťátkové a 
Lence Švehlové a našim dětem z 
Masarykovy základní  školy za velmi

krásný kulturní program, paní Hance 
Matouškové a Alici Bernatové a 
zastupitelům městyse Libštát děkuji 
za pomoc a podporu při organizování 
této slavnosti, paní fotografce 
Markétě Hrubé z Lomnice nad 
Popelkou a panu Lubošovi Fejfarovi 
za zdokumentování této akce, slečně 
Anetě Jechové za nádherné grafické 
ztvárnění pozvánek a pamětních listů. 
Velmi pěkně děkuji i paní Věře 
Kobrlové za upečení výborných 
koláčků k zakousnutí (bylo jich 
opravdu hodně, byli fakt dokonalé, a 
tak a na starostu nezbyl ani jeden)

V roce 2022 (21. května) bylo 
přivítáno 10 dětí, v roce 2021 (12. 
června) bylo přivítáno 12 dětí, v roce 
2019 (11. května) bylo přivítáno 7 
dětí, v roce 2018 (19. května 2018) 
bylo přivítáno 8 dětí a v roce 2017 
(27. května) bylo přivítáno 5 dětí. 

Opět pevně věřím a doufám ( a 
zatím to tak nějak vždy vychází, za 
což jsem velmi rád a mám z toho 
velkou radost), že se v nejbližší době 
s některými z maminek a tatínků 
uvidíme „NA PODOBNÉ AKCI“ určitě 
ještě minimálně jednou. 

KAŽDOROČNÍ OPRAVA KOUPALIŠTĚ 
Tak jako každý rok, jsme se s naší technickou skupinou 

před letní sezonou opět pustili do každoročních nutných oprav 
koupaliště před jeho napuštěním. Letos jsme opravovali pouze 
praskliny po zimě a provedli nátěr stěn a dna bazénu. Teď již 
nám nic nebude bránit, aby náš nejlepší údržbář vody, pan 
Karel Jiřiček, napustil vodu a staral se o její údržbu tak, jak to 
umí jen on. Snad nám letos počasí opět vyjde a naše krásné 
letité libštátské koupaliště si všichni užijeme.  

KANALIZACE V LIBŠTÁTĚ / PŘEPOJOVÁNÍ / TERMÍNY 

ZÁVĚREČNÉHO UKONČENÍ AKCE  
Mám opravdu převelikou radost, že se většina z Vás 

vlastníků nemovitostí, na základě naší písemné výzvy 
k bezodkladnému napojení na kanalizaci, snaží napojit na nový 
kanalizační řád co nejdříve, tak abychom splnili dotační 
podmínky, z nichž jedna z podmínek je počet připojených 
obyvatel. Velmi pěkně Vám všem moc děkuji za pochopení a 
vstřícnost a zrealizování připojení na kanalizaci. Zároveň velmi 
pěkně děkuji i těm co se chystají přepojit do konce června 
tohoto roku, i Vám bude poskytnut bonus za přepojení. Velmi 
pěkně Vám všem ještě jednou děkuji. 
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Informace z radnice 
VENKOVNÍ LAVIČKY NA KAMENNÉ TRIBUNĚ U VÍCEÚČELOVÉHO HŘIŠTĚ ZA MASARYKOVOU ZÁKLADNÍ ŠKOLOU 
Plánovaná dlouhodobá vize areálu u víceúčelového hřiště za Masarykovou základní školou se opět posunula dále. 

Po loňském zrealizování kruhu pro vrh koulí a královské lavičky se zábradlím u vstupu do tělocvičny jsme se pustili do 
realizace venkovních laviček na tribuně z kamenných gabionů u víceúčelového hřiště. Pak už nám bude chybět jen 
doladit okolní zpevněné plochy, které by měli nahradit již dosloužili venkovní zelené koberce. Dřevěné obložení 
královské lavičky i venkovní lavičky na tribuně nám zrealizoval velmi šikovný školník libštátské školy pan Stanislav 
Dušek, kterému tímto velmi pěkně děkuji za velmi dobře odvedenou práci. 

 

ČÁSTEČNÁ OPRAVA FASÁDY DOMU ČP 32, KAMPELIČKY 
S ohledem na velikou a překrásnou vnitřní rekonstrukci prostor po bývalých potravinách v čp 32, které jsme pronajali 

firmě DS Holding a.s., která zde na své náklady vybudovala úžasný BUFET U MEDVĚDA, jsme se rozhodli částečně 
opravit i kabát této budovy. Po nedávné výměně oken v celém objektu čp. 32, by si objekt zasloužil i celý tepelně zateplit 
a provézt finální fasádu celého objektu tohoto víceúčelového domu. Věřím, že k tomu časem dojde.  

Velmi pěkně děkuji všem, kteří se na této částečné opravě fasády domu čp. 32 podíleli. Jako skoro pokaždé to je 
tedy poděkování našim chlapům z technické skupiny pod vedení pana Jaroslava Fejfara a panu Pavlovi Janatovi st.  

KOMPLEXNÍ POZEMKOVÉ ÚPRAVY V LIBŠTÁTĚ 
Společnost Agroplan spol. s.r.o., jakož to projektant 

pozemkových úprav v Libštátě písemně rozeslala všem 
vlastníkům pozemků v Libštátě výzvu k vyjádření se 
k návrhu nového uspořádání pozemků a pozvánku na 1. 
projednání návrhu nového uspořádání pozemků, které 
proběhne ve dnech 28. a 29. června 2023 v době od 8:00 
do 12:00 a od 13:00 do 17:00 hodin na úřadě městyse 
Libštát, v zasedací místnosti, v I. patře libštátské radnice. 
Termín ukončení prvního projednání návrhu je 7. 
července 2023. 

PRODEJ ŠTÍPANÉHO SMRKOVÉHO PALIVOVÉHO 

DŘEVA V ROCE 2023 
Rozhodnutím rady městyse Libštát byl s platností od 

1.6.2023 aktualizován ceník palivové dřeva-kulatiny (1 
m3) za 1 450 Kč včetně DPH (dostupnost kulatiny je 
nutné vždy ověřit u lesního správce p. M. Hlouška) a 
štípaného palivového dřeva (PRMS - prostorový metr 
sypaný) délka polen 20-30 cm za 1 400 Kč včetně DPH a 
délka polen 31-50 cm za 1 300 Kč včetně DPH. Závazné 
objednávky přijímáme od 1. června 2023. Pouze však do 
vyprodání zásob a případného povolení dalších těžeb. 
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Informace z radnice 
PROVIZORNÍ OPRAVA MÍSTNÍ KOMUNIKACE V LIBŠTÁTĚ Z VYŠEHRADU KE SVOJECKÉMU HÁJI / PODÁNÍ 3. 

ŽÁDOSTI O DOTACI 
Na základě výzvy Ministerstva pro místní rozvoj, vyhlášené 6. dubna 2023 a 

rozhodnutí zastupitelstva, jsme již potřetí podali žádost o dotaci z dotačního 
titulu Podpory obnovy a rozvoje venkova, podprogramu podpora obnovy 
místních komunikací, na obnovu místní komunikace 20c v Libštátě, na 
pozemku pč 2 190/2, v délce 875 m. (poprvé jsme byli vyřazení, podruhé jsme 
byli náhradníci a potřetí se uvidí, jak to dopadne).  

Aktualizovaný letošní rozpočet na obnovu této komunikace (tzv. technologií 
recyklací za studena s promísením pojiva a následným položení 2 asfaltových 
betonových vrstev, tedy technologií, jakou jsme opravovali všechny 
komunikace po položení kanalizace v Libštátě) v délce 875 m, je 4 434 259,17 
Kč (v roce 2022 byla cena 3 837 546 Kč a v roce 2021 byla 3 568 136 Kč). 
Jedná se o úsek od křižovatky na Vyšehradě na Račana (k rd. Sirotkovým) až 
cca ke svojeckému háji na pravé straně. Dotace je poskytována až do výše 
50% (naposledy to bylo 80%) skutečně vynaložených uznatelných nákladů 
akce. Dolní limit dotace na jednu akci činí 500 tis. Kč. Horní limit dotace na 
jednu akci činí 10 mil. Kč. 

Stav této komunikace, která je ve vlastnictví městyse Libštát, byl již v tak špatném stavu, že jsme se bez ohledu na 
získání či nezískání dotace, rozhodli ty nejhorší úseky komunikace provizorně zaasfaltovat a poté ještě opravíme 
praskliny a trhliny asfaltovou emulzí s kamenivem.  

PODĚKOVÁNÍ DĚTEM Z MASARYKOVY ZÁKLADNÍ ŠKOLY ZA FINANČNÍ DAR 
V pátek 16. 12. 2022 proběhl na naší Masarykově základní škole projektový den pro žáky II. stupně, na téma 

„Vánoce ve světě“. Pro žáky bylo připraveno celkem 10 stanovišť, na kterých zábavnou a netradiční formou získávali 
nové informace o tomto významném křesťanském svátku, spojeném s řadou zvyků a tradic. Zjistili například, jak se slaví 
Vánoce v anglicky mluvících zemích, ale i Venezuele nebo Jižní Koreji. 

Místo velké přestávky se uskutečnil oblíbený „CAKE MARKET“, kde děti II. stupně v rámci školy za symbolickou 
cenu prodávaly cukroví, koláče, buchty a jiné dobroty. Cake market byl k nákupu otevřen i pro žáky I. stupně. Tímto 
způsobem bylo vybráno obdivuhodných 7 000, – Kč, které byly na základě návrhu a hlasování žáků věnovány na 
obnovu pečovatelského domu v Libštátě. (převzato ze školního webových stránek) Velmi pěkně tímto děkuji dětem i 
všem rodičům, kteří tento projekt a žákovskou iniciativu svým pečením podpořili a za finanční dar, který použijeme na 
opravu DPS v Libštátě po jeho požáru. Ještě jednou velmi pěkně děkujeme, Pavel Janata, starosta 

FOTOGRAFIE NA TITULNÍ STRANĚ 
Fotografii na titulní stranu pořídil při své odpolední sluníčkové procházce Libštátem Pavel Janata, starosta 

ROZLOUČILI JSME SE 
V sobotu 27. května 2023 zemřel po dlouhé nemoci ve věku 80 let pan Slavomil Báča, se kterým jsme se 

naposledy rozloučili ve středu 31. května ve smuteční síni kreamatoria v Semilech. Čest jeho památce. 
 

LIBŠTÁTŠTÍ JUBILANTI 

V měsíci květnu a červnu slaví své životní jubileum 

paní Stanislawa Havlíčková, paní Libuše Čechová, 
paní Vladislava Bodnárová, paní Libuše Lhotová, 

paní Jana Hošková, paní Věra Poklopová, 
paní Božena Pravcová, paní Jana Hodboďová, 

pan Karel Jiříček, pan Jaroslav Pavlů 
a pan Miroslav Pechánek. 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme. 
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Informace z radnice 
LIBŠTÁTSKÝ ZPRAVODAJ | PŘED 25 LETY | KVĚTEN-ČERVEN 1998 

Je přílohou na webových stránkách městyse Libštát a na Facebooku. S ohledem na některé velice zajímavé články, které je  

V úctě k Vám Váš Pavel Janata | starosta 

Školka v Libštátě 

 

 

ZPRÁVIČKY Z NAŠÍ ŠKOLIČKY 
Dnes máme z naší mateřské školy pouze 

krátkou, ale důležitou zprávu. Dne 14.6.2023 se 
rozloučíme s našimi předškoláky. V letošním 
školním roce je jich osm. Hezkou plavbu za 

poznáním jim přejí jejich učitelky Alena 
Kloboučková a Martina Stará , DiS. a celý 

kolektiv mateřské školy. 
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Škola v Libštátě 
Květen byl již plný sluníčka, a tak o zážitky z různých 

exkurzí a soutěží nebyla nouze. V průběhu celého měsíce 
navštěvuje 3., 4. a 5. třída plavecký bazén v Jilemnici, kde 
se zdokonalují ve svých plaveckých dovednostech. 11. 
května nás do školy přijeli navštívit zástupci Armády ČR, 
kteří si pro druhý stupeň připravili projektový den na téma 
„příprava občanů k obraně státu“. V době míru má tato 
příprava především vzdělávací charakter. Žáci si zde ověřili 
své znalosti první pomoci nebo se dozvěděli informace, co 
dělat při úniku chemických látek. 14. května jste také 
v kalendáři mohli zaznamenat Den matek, k jehož 
příležitosti žáci z mnoha tříd tvořili malé dárečky pro své 
maminky. Na sobotu 20. května si zástupci žáků z prvního 
stupně nacvičili vystoupení na Vítání občánků, které se 
setkalo s nemalým potleskem. Žáci naší školy však 
v květnu nezaháleli ani ve sportu. Vybraní žáci z druhého 
stupně vyjeli bojovat v atletických disciplínách na Pohár 
rozhlasu s Českou spořitelnou do Turnova. Odkud si 
mladší žáci odvezli postup do krajského kola, kde skončili 
na skvělém čtvrtém místě. Vybraní žáci prvního stupně se 
utkali v atletickém trojboji na okrskovém kole v Semilech, 
kde ve skoku dalekém, hodu kriketovým míčkem a běhu na 
50 metrů někteří vybojovali postup do okresního kola 
v Turnově. V posledních květnových dnech se do Libštátu 
přišli podívat košťálovští páťáci na své budoucí spolužáky, 
pro které si současní šesťáci připravili program Přeskok na 
druhý stupeň, zde si budoucí šesťáci vyzkoušeli úkoly z jednotlivých předmětů druhého stupně. Dále se koncem května 
5. a 6. třída vypravila do Prahy, kde se seznámili s nejvýznamnějšími památkami našeho hlavního města. Ve stejný den 
se 8. A vydala na řeku Jizeru, kterou hladce sjeli na raftech z Malé Skály do Dolánek. A devátá třída brázdila řeku Labe 
ze Dvora Králové do Kuksu. Všechny třídy si výlet náramně užily a nabití sluníčkem a novými zážitky se vrátily zpět do 
školy získat ještě pár dalších vědomostí. 

Nemalou část jarní výuky 4. třídy tvořila dopravní výchova, která vyvrcholila 4. května, kdy se čtvrťáci vydali na 
dopravní hřiště, kde se všem zúčastněným podařilo získat průkaz cyklisty. V rámci dopravní výchovy se naše škola již 
tradičně zúčastnila dopravní soutěže, kde jsme měli zastoupení v obou kategoriích (mladší i starší žáci) a v obou 
kategoriích jsme oslavili velký úspěch při postupu z okresního do krajského kola. Zde za mladší žáky soutěžili: Denisa 
Kobrlová, Anna Nováková, Tomáš Jerie a Matěj Mazánek, kteří se umístili na krásném třetím místě a získali spoustu 
cenných zkušeností do dalších let. Za starší žáky se soutěže zúčastnili: Viktorie Šaldová, Tereza Srncová, Drahoslav 

Věrný a Jiří Janata, tito 
naši žáci uspěli natolik, že 
naši školu budou 
reprezentovat na 
národním kole v 
Mohelnici, kde se 
v průběhu tří dnů utkají 
s dalšími vítězi 
jednotlivých krajů naší 
republiky. 

Všem reprezentantům 
naší školy moc děkujeme 
za jejich píli a budeme 
držet palce pro další 
úspěchy. 
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Aktivní registrovaní i neregistrovaní sportovci našeho Libštátu 
POŽÁRNÍ SPORT 

V sobotu 3. června 2023 se konala v Bělé, při příležitosti oslav 130 let založení sboru, okrsková soutěž v požárním 
sportu. Výsledky libštátských mužů nám udělali velikou radost, neboť skončili 3 z 6 s časem požárního útoku 19,08s a 
se štafetou 60,00s. Velká gratulace chlapci, sta. 

ADÁMEK KOBRLE, FOTBALISTA FK JABLONEC NAD NISOU, KATEGORIE U11
Fotbalový turnaj s tradicí už 

sedmatřiceti let se opět ve dnech 27 - 
28. května 2023 konal ve sportovním 
areálu Lomnice nad Popelkou. 
Dvoudenní klání přivítalo dvacet týmů 
mládežnických přípravek nejen 
z České republiky, ale také ze 
zahraničí. A mezi těmi všemi byli, po 
závěrečném rozhodujícím duelu, 
nejlepší hráči jablonecké Fotbalové 
akademie.  

„Zbývá poslední zápas do konce 
turnaje a myslím, že můžeme říct, že 
všechno proběhlo v pořádku," řekl 
těsně před koncem turnaje předseda 
FC Lomnice nad Popelkou a hlavní 
organizátor Zdeněk Baudyš. Ten byl 
sice od první minuty až do poslední 
chvíle plný obav, aby se všechno 
vydařilo, ale strach měl úplně 
zbytečně. Účastníci dobře vědí, proč 
se do Lomnice opakovaně na tento 
turnaj vracejí. Pořadatelům totiž vyšlo 
úplně všechno, včetně počasí, takže 
víc už si nemohli přát. Po dva dny se 
na hrací ploše střídal jeden zápas za 
druhým.  

V neděli kolem 14 hodiny už 
začínalo být jasno, kdo se probojuje 
až do finálové dvojice a kdo si 
odnese nádherný pohár, medaile, 
diplomy a dárky.  

Do rozhodujícího souboje 
nastoupili hráči FK Jablonec a 
polského družstva Kochlic. A byl to 
souboj do poslední minuty, jaký by 
jim mohl závidět nejeden prvoligový 
mančaft. Početné skupiny fanoušků 
byly slyšet široko daleko. Borci na 
hřišti bojovali do posledního dechu. 
A když s posledním hvizdem 
rozhodčího byl stav nerozhodný, 
zbyla jim ještě fůra sil na rozhodující 
pokutové kopy. 

A to tedy byly nervy. Gólmani 
odráželi jednu střelu za druhou a 
dlouho byl stav nerozhodný i na 
penalty. Až jednu z ran nasměroval 
jablonecký hráč tak, že si s ní polský 
gólman nedokázal poradit. A je 
potřeba říct, že výkony obou brankářů 
byly na mládežnický fotbal přímo 
excelentní. 

Když padl rozhodující gól, 
jablonecký tým se vrhl na hřiště a 
velebil autora branky. Radost byla 
úžasná, počínaje tou hráčskou až po 
trenérskou. Trenéři jabloneckých 
vítězů se mohli právem chlubit a 

radovat se z vítězství. Jejich svěřenci 
určitě barvám Fotbalové akademie 
Jablonec ostudu neudělali. Naopak. 
A nádherný pohár putoval na 
jabloneckou Střelnici.řehrá 

t„Jsem tady s týmem mladších a 
starších přípravek Fotbalové 

akademie Jablonec poprvé, protože 
jsem trénoval v Mladé Boleslavi. 
Turnaj se mi moc líbil, já jsem 
turnajový typ. Kluci si oba dny 
fantasticky užili. A třešnička na dortu 
pro ně bylo celkové vítězství, pohár, 
první místo v soutěži. Byly to nervy, 
vždycky jsem s klukama dalším 
hráčem na hřišti. Je potřeba to ale 
brát s rezervou, vědět, kdy je potřeba 
na ně trochu křiknout a kdy ne. Už se 
mi ale i stalo, že jsem neudržel nervy 
na uzdě a byl jsem v hřišti," řekl 
trenér Martin Potůček, který se spolu 
s Richardem Křemenem a hlavním 
trenérem Jiřím Maškem přípravce 
věnují už tři čtvrtě roku třikrát v týdnu. 
A o víkendu jezdí na zápasy. O chod 
kolektivu mládežníků se stará 
vedoucí týmu Lukáš Stránský. 

Tři nejlepší týmy: 1. FK Jablonec 
nad Nisou, 2. Iskra Kochlice (Polsko), 
3. Bohemians Praha (zdroj: 
Jablonecký deník). 

 

https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=95156&idc=11656161&ids=1066&idp=89320&url=http%3A%2F%2Fwww.alcar.cz%2F3DKonfigurator%2Findex.php%3Flcs%3Dzly4htfjss
https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=96320&idc=11656161&ids=8419&idp=94588&url=http%3A%2F%2Fwww.zlataky.cz
https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=96790&idc=11656161&ids=627&idp=94733&url=https%3A%2F%2Fwww.pre.cz%2Fcs%2Fdomacnosti%2Fsluzby%2Ffotovoltaicke-elektrarny%2F
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JIŘÍK JANATA, FOTBALISTA FC SLOVAN LIBEREC, KATEGORIE U12

Fotbalový klub SK Malešov pořádal 8. května 2023 v 
krásném slunném počasí již 23. ročník mezinárodního 
turnaje mladších žáků U12. Tradičně skvěle připravený 
sportovní areál Josefa Klečáka přivítal obvyklých deset 
týmů, které sehrály zápas každý s každým v modré a 
červené skupině a poté zápas o konečné umístění. Turnaj 
zahájili starosta Malešova František Bláha, předseda 
pořádajícího klubu Jiří Škramovský a neodmyslitelný 
účastník Václav Dastych (hlavní pořadatel, pečuje o 
organizaci, slovem provází průběhem sportovních klání a 
vyplňuje přestávky, prostě: stará se, aby všechno klapalo 
podle určeného programu). 

Turnaj i letos nesl přívlastek „mezinárodní“ plným 
právem – ze zahraničí tentokrát přijely týmy Dynama 
Drážďany a Slovanu Bratislava, dalšími účastníky byly 
reprezentace FC Slovanu Liberec, Slavie Praha, Sparty 
Praha, Zbrojovky Brno, Mladé Boleslavi, Viktorie Plzeň, 
FK Příbram a spojený celek SK Malešov – FK Čáslav. 
Turnajové vítězství z 22. ročníku se nezdařilo obhájit týmu 
brněnské Zbrojovky, naopak po mnoha startech v 
Malešově konečně slavil vítězství FC Slovan Liberec (ve 
finále otočil zápas s Dynamem Drážďany, vyhrál 2:1). 
Bronzový byl celek Viktorie Plzeň. 

Výsledky však jistě nejsou v dané věkové kategorii tím 
hlavním, třebaže samozřejmě mohou pro mnohé kluky i 
děvčata být závažným impulzem pro další rozvoj. K 
zamyšlení určitě vedou příčiny faktu, že právě Malešov je 
tak dlouho pořadatelem mládežnického turnaje na 
nejvyšší úrovni. Snažím se dát si do dohromady: 
Obětavost a nezištnost všech, kdo přispívají k hladkému 
průběhu. Už příslovečně vychvalované jídlo pro hráče a 

pořadatele, připravené kuchařkami z malešovské školní 
jídelny. Podpora sponzorů – – hlavně Městysu Malešov a 
firmy Obal expert a. s. z Vestce. Práce mediálního 
partnera, kterým je dlouhé roky informační portál 
www.svoboda.info. Každoroční vylepšení (nejen) ve 
sportovním areálu. Skutečnost, že záštitu nad turnajem 
mají jména, která v českém fotbalu skutečně něco 
znamenají – letos ji převzal internacionál Marek 
Matějovský (víc uvádět netřeba, snad jen, že se ochotně 
fotografoval s diváky i hráči, sledoval zápasy a pomohl 
předávat ceny v průběhu slavnostního zakončení). 
Přidejte k již uvedenému krásnou polohu Malešova v 
nádherné krajině, historické objekty v místě i okolí a bude 
vám jasno. 

Ve dnech 13. – 14. května se na fotbalovém stadionu 
FC Kuřim uskuteční finálový turnaj jedenáctého ročníku 
Poháru mládeže FAČR, který se hraje pod názvem 
PLANEO CUP. Dvanáctka Slovanu Liberec opět potvrdila 
dobrou formu a umístila se na krásném 6. místě z 
celkových 24 týmů ( 1. SK Hanácká Sl. Kroměříž, 2. AC 
Sparta Praha. 3. FC Baník Ostarva, 4. SK Slavie Praha, 5. 
FC Zbrojovka Brno, 6. FC Slovan Liberec, 7. FK Meteor 
Praha, 8. FC Hradec Králové atd.) Klukům utekla 
bronzová medaile v posledním utkání, nicméně za fotbal a 
reprezentaci, jak prezentovali naši akademii děkujeme a 
GRATULUJEME!. “Kluci předváděli slušné výkony po celý 
turnaj, který byl velmi náročný. Klukům děkuju za jejich 
přístup a také jejich rodičům, kteří nás po celý turnaj 
podporovali.” Řekl po turnaji trenér Petr Horáček. (zdroj: 
facebook Akademie FC Slovan Liberec)

 
 
Velká gratulace nadějným libštátským klukům, fotbalistům hájící barvy prvoligových fotbalových klubů FK Jablonec 

nad Nisou a FC Slovan Liberec, jen tak dál kluci, sta 
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TADEÁŠEK KAZDA, NICOLKA HRADECKÁ, ELENKA FARSKÁ A JIŘÍ KAZDA, LIBŠTÁTŠTÍ STŘELCI KULOVÝCH ZBRANÍ 

Neskutečné a pravidelné jsou úspěchy našich mladých libštátských střelců 
z kulových zraní 

V 1.kole celostátního poháru, které se konalo 7. května v Dnešicích, na 
běžící terč, kulovnice na 50 m, v kategorii mužů o 1 bod uteklo Tadeáškovi 
Kazdovi 1 místo.  

V sobotu 13 května v Jičíně I. kolo FOMEI CUP Tadeášek Kazda 4. místo, 
Nicolka Hradecká 1. místo v kategorii Junioři a Elenka Farská 2. místo 
v kategorii dorost. 

V sobotu 20. května v Dnešicích Norma cup kulovnice na 50 m a běžící 
terč, kategorie muži Tadeášek Kazda na 1. místě a Jiří Kazda na 3. místě. 
V neděli 21. května v Dnešicích malorážka na 50 m a běžící terč Tadeášek 
Kazda 6 místo v mužích a Nicol Hradecká 1. místo v ženách. 

V sobotu 27. května v Žďáru nad Sázavou celostátní přebor kulovnice na 
100 m Tadeášek Kazda 2. místo v juniorech a 3. místo v mužích. 

V sobotu 3. června v Tachově II. kolo FOMEI CUP 2. místo Nicol Hradecká 
v juniorkách, 2. místo Tadeášek Kazda v juniorech a 2. místo Elenka Farská 
v dorostenkách (zdroj sms od pana Jiřího Každý a facebook pana D. 
Farského)

 

Velká gratulace všem libštátským střelcům za skvělou reprezentaci Libštátu a skvělé pravidelné neskutečné 
výsledky, sta 

JAK SI VEDOU VÝSLEDKOVĚ A STŘELECKY NAŠI FOTBALISTI / WINNER SPORT OKRESNÍ PŘEBOR  
Pondělí 8.5 FK Košťálov - Libštát, z. s. - TJ Sokol Zálesní Lhota, z.s. 6:1 (5:0) 
Střelci: 28. Šif Jindřich, 32. Šif Jindřich, 33. Janata Pavel, 39. Lukeš Tomáš, 44. Preissler David, 67. Janata Pavel - 

70. Šír Jiří  
 

Sobota 13.5 TJ Sokol Nová Ves nad Popelkou, z.s. - FK Košťálov - Libštát, z. s. 0:3 (0:0) 
Střelci: 53. Hruška Kristián, 58. Janata Michal, 84. Janata Pavel  
 
Sobota 20.5 FK Košťálov - Libštát, z. s. - Tělovýchovná jednota Sokol Martinice 7:1 (3:1) 
Střelci: 17. Janata Michal, 36. Fejfar David, 42. Vejnar Ondřej, 63. Tulach Tomáš, 71. Janata Michal, 0. Janata 

Michal, 0. Hruška Kristián - 43. Zuzánek Vladimír  
 

Neděle 27.5 TJ Poniklá, Z.S. - FK Košťálov - Libštát, z. s. 1:1 (1:0) 
Střelci: 20. Dobiáš Roman - 86. Šif Jindřich  

 

Neděle 4.6 FK Košťálov - Libštát, z. s. – TJ SOKOL Mříčná 6:1 (1:1) 
Střelci: 37. Ondřej Vejnar, 45. Lukáš Ludvík, 49. Michal Janata (p), 57. Michal Janata (p), 84. Miloslav Salfický, 89. 

Luboš Šalda – 17. Lukáš Kubelka 
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JIŘÍK JANATA, BĚH 

Ve čtvrtek 1. 6 si ve své běžecké kategorii dětí, 
chlapců ve věku 10-11 let zaběhl v Semilech ve velmi 
pěkně připraveném závodě Semilský Jelen (délka trati 
750 m) Jiřík Janata pro 1. místo.  

JAKUB JANATA, BĚH 
V sobotu 20. května si ve své běžecké kategorii 

juniorů, zaběhl v Jičíně v závodu WEBER Jičínská 10 
(CityRun Jičín), ve svém prvním závodě v délce 5km 
Jakub Janata, pro 7. místo, v čase 29:36.0. 

 

PAVEL JANATA, BĚH 
so 4.3 Palestra Kbelská (Praha 5) 10km, so 25.3 Salamon Prague Park 

Race (Průhonický park v Praze) 14 km, so 15.4 Salomon Ještěd SKYRACE 
(Liberec) 22 km, so 22.4 Mizuno Hruboskalský půlmaraton (Hrubá Skála) 
21 km, so 29.4 Maloskalský půlmaraton (Malá Skála) 21km, so 20.5 
Jičínský půlmaraton (Jičín) 21 km, čt 1.6 Semilský jelen (Semily) 5km, so 
3.6 Jilemnická 10 (Jilemnice) 10 km.  

Ano až tak tak mě to běhání po svých nohách a závodění na stará 
kolena chytlo a baví. Ale úplně největší závodní a emoční zážitek pro mne 

byl, je a bezesporu asi na celý život bude, 
mezinárodní Pražský maraton v Praze 
(Prague International Marathon 2023), 
který se běžel v neděli 7. května 2023. 
Společně s více jak 7 000 tisící běžci 
jsem si svůj druhý maratón (42,197 km) 
v životě zaběhl v čase 3:33:58, což je 
skoro o půl hodiny méně, než můj první 
maraton v loňském roce v Hradci Králové 
(Pavel Janata) 

 
 
 
 



   strana č. 13 

Aktivní registrovaní a neregistrovaní sportovci našeho Libštátu 
Těm, co sport, sportování a sportovní výkony jakýchkoliv libštaťáků (mladých, či starých) nic neříká a nezajímá je to, 

ať tuto rubriku příště raději nečtou. Nemám za zlé ani za špatné v dnešní době, kdy jakýkoliv sport a sportování skoro 
mizí z vesnic a měst, abychom v Libštátském zpravodaji vypíchli a vyzdvihli jakýkoliv sportovní úspěch jakéhokoliv 
libštaťáka, který se snaží na úkor svého volného času cílevědomě sportovat a trénovat a reprezentovat náš krásný 
Libštát v širokém okolí naší české republiky. (sta) 

Historie a současnost 
DŮM ČP. 53 

6. října 1777 kupuje dům Jan Fejfar od Jiřího Vágenknechta. Roku 1871 byl zřejmě zbořen a znovu postaven, bydlel 
zde pan Sedláček. Dům byl roubený. Roku 1918 kupuje dům továrník Karel Kramář. Při sčítání roku 1910 je zde 
zapsána 1 rodina – 1 osoba. Při sčítání roku 1921 1 rodina – 5 osob. Bydleli zde také Beldovi. 15. srpna 1945 přijel na 
návštěvu uprchlý Milan Belda, rotmistr Anglické armády, který měl manželku z Anglie. Jeho rodiče byli za to za války 
v koncentračním táboře, otec zde roku 1943 zemřel. Roku 2005 byla Milanovi Beldovi odhalena pamětní deska na domě 
čp. 232, kde se narodil. Dům čp 53 byl zbořen roku 1946. 

Číslo 53 dostal nový dvojdům, který postavila libštátská textilka pro své zaměstnance. Roku 1966 byl prodán 
bydlícím. V roce 2010 zemřel vlastník domu Antonín Jeřábek, dům koupil Jindřich a Šárka Bauerovi. 

To je naše obec – citace knihy 
SPOJENÍ SE SVĚTEM

Ještě v první polovině minulého 
století byly komunikace ubohé. Byly 
to neupravené cesty a nedaly se 
přirovnat k dnešním polním cestám. 
Cesta, která spojovala Libštát se 
sousedními obcemi veda sice údolím 
Olešky, ale vůbec nesledovala trasu 
dnešní silnice. Vždyť podle starých 
záznamů forman jedoucí jen z 
hořeního do dolního konce obce, 
musel sedmkrát přebrodit Olešku. 
Podobné cesty byly do Lomnice 
n./Pop., Jilemnice a Semil. Když se v 
některém místě vyjezdila hluboká 
cesta, jezdilo se vedle. Cesty bývaly 
úzké a aby se vozy mohly vyhnout, 
bývaly v některých místech výhybky. 
Na nich vozy zastavily a vozka 
prásknutím biče dával znamení je-li 

cesta volná nebo má-li počkat. 
Časem byly některé cesty tak 
nesjízdné, že na nich slabší potah 
nevytáhl do kopce ani prázdný vůz. 
Taková asi byla cesta do Lomnice, 
neboť v říjnu 1853 nařizoval 
podkrajský úřad obci, aby opravila 
cestu k Lomnici a provedení do 8 dnů 
oznámila. Už následujícího dne bylo 
totéž obci připomenuto s 
podotknutím, že cesta až na hranici 
Lomnice pod pokutou 5 zl. spravena 
býti má. Nikdy se nedozvíme, zda 
tehdy k opravě cesty došlo. I na 
takových cestách býval rušný život. 
Kymácely se na nich těžké formanské 
vozy se zbožím z Prahy, Vídně, Rábu 
a Terstu a naopak odvážely 
tkalcovské výrobky do Brna. Cesta do 

Brna a zpět trvala 14 dní, do Vídně 3 
neděle a do Terstu 6 týdnů. Formani 
přiváželi nejen zboží, ale také zprávy 
o událostech. Byli tedy živými 
novinami. V Libštátě se formanstvím 
živili Návesník, Hájek,a Jiří Fejfar z 
čp.23. Že již dlouho před tím se 
obyvatelé naší obce vydávali na 
dlouhé cesty, svědčí zápis z roku 
1561 o při která vypukla pro 
zatarasenou silnici od Mělníka k 
Novým Benátkám a Mladé Boleslavi. 
Tehdy svědčil Václav Beran z 
Libštátu městečka a asi 60. letý Jíra 
Němec z Libštátu. Formani 
přenocovali v zájezdních hostincích, 
při nichž bývala i kovárna. Taková 
krčma stávala při cestě z Jičína do 
Vysokého na hranicích Libštátu a 
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Svojku tam, kde jsou dnes Šimkovi. 
Měla název " U krvavého hnátu "./ 
Podle sdělení J.Lásky z Vyšehradu./ 

První skutečná silnice byla 
postavena z Lomnice n./Pop.do 
Libštátu v letech 1854-55 Měřila 5267 
m a Lomnice na ní dostala podporu 
od jičínského podkrajského úřadu 
2000 zlatých.Dělníci při stavbě měli 6 
grošů /24 haléřů/ denní mzdy. Silnice 
od pyrámu k bývalému libštátskému 
nádraží byla postavena roku 1863, od 
Košťálova do Libštátu roku 1868 a 
roku 1869 od libštátských hranic ke 
Kundraticům. Na stavbu této silnice 
dostal Libštát 3000 zlatých subvence. 
Aby se obec stavbou příliš nezatížila, 
konala se práce tažní a ruční zdarma, 
dnes bychom řekli, brigádnicky.Pouze 
chudým se přispívalo na stravu. Roku 
1890 došlo na stavbu silnice do Bělé. 
Měřila 6726 m a náklad na ní činil 
54.028 zl.r.č. 

Roku 1911 byla postavena silnice 
k zamyšlenému novému hřbitovu 
nákladem 1005 K a to byla poslední 
silniční stavba v obci. Návrh na 
postavení nové silnice ke Svojku roku 
1917 nebyl dosud uskutečněn. Cesta 
ke Svojku byla před tím upravena v 
letech 1892-95 nákladem 1918 
zlatých. Celá silniční síť nedoznala za 
celou dobu svého trvání žádných 
změn ani v úpravě. Teprve po 
velkých překážkách v roce 1959 byla 

asfaltována silnice z Košťálova přes 
Libštát k železničnímu přejezdu. V 
roce 1966 byl upraven bezprašný 
povrch silnice od železničního 
přejezdu k pyrámu. 

Středem obce bylo od vzniku 
náměstí. Bývalo to svahovité 
prostranství, zatravněné, středem 
probíhala kamenitá cesta, zároveň 
skladiště dříví a nejrůznějších 
odpadků před každým domem, ze 
kterých se vypouštěla voda a 
močůvka rovněž na "náves". Teprve 
roku 1848 bylo započato s úpravou 
tak, že byl postaven kanál, 
vyštětovány cesty a vydlážděny 
rigoly. Po této úpravě pomýšlelo 
představenstvo obce na zavedení 
výročních trhů. Roku 1856 měla obec 
sdělit, má-li nějaké privilegium k 
odbývání jarmarků. Roku 1890 se 
pokračovalo v úpravě náměstí a roku 
1892 umístěny tam tři petrolejové 
lampy, což bylo na svou dobu 
velkolepé osvětlení veřejného 
prostranství. Roku 1905 byly zřízeny 
na hoření straně náměstí chodníky 
sypané. O dvě léta později zavedeny 
v neděli týdenní trhy, které neměly 
dlouhého trvání. K dalšímu zřizování 
chodníků a tím k zlepšení vzhledu 
náměstí a ostud vybíhajících ulic 
došlo až po první světové válce. 

Přes Olešku vedly lávky a mosty, 
zprvu dřevěné, jen prostřední 

postaven z kamene roku 1822, jak o 
tom svědčí tento zápis v obecních 
účtech: Roku 1834: "Když obec 
Libštát kamenný most přes řeku 
Olešku roku 1822 stavěla, z 
nedostatku prken, 16 prken od Josefa 
Plichty z č.12 si vypůjčila, za něž 
peníze / 9 zl.36 kr. / po něm pozůstalí 
dědicové jsou jest obdrželi". K jeho 
výzdobě postaven na kamenném 
zábradlí socha sv.Václava nákladem 
164zl.42kr. Sbírkami se sešlo 108,87 
zl. a ostatní " nedobíhající částka " 
vzata s povolením p. vrchního z 
obecní kasy. Tato socha byla 
původně na pravém zábradlí. Teprve 
později socha přemístěna zároveň se 
sochou sv.Jana Nepomuckého na 
zábradlí levé. Tento jinak malebný 
most nepostačuje dnešní dopravě a 
bude při generální úpravě silniční sítě 
nahrazen novým. Už v návrhu na 
regulaci Olešky od hranic k mostu z 
roku 1936 bylo počítáno se stavbou 
mostu železobetonového. Roku 1902 
byl postaven most na hořením konci, 
roku 1905 postaven most místo lávky 
při čp.96 a roku 1910 přestavěn most 
při čp.68. Zvýšené používání strojů v 
zemědělství a nedostatek dřeva byl 
důvodem, že roku 1961 byly oba 
mosty a lávka na Malou stranu 
vybudovány jako betonové na 
traverzách. 

Slovo jáhna 
ABYCHOM NEVYLILI S VODOU I DÍTĚ 

Tak jak se vyvíjí současná společnost, je možné sledovat, jak se jedinci více a více stávají sebestřednými. 
Rozhodujícím prvkem je to, kým se cítí být, jakým způsobem si chtějí život užít. Jako argument slouží city a pocity. 
Mediální prostor způsobuje, že nejsme ochotni rozlišit pravdu od manipulace a lži. Nejsme schopni rozumné diskuse a 
argumentace, protože tvůrci příspěvků nejsou vedeni snahou o pravdivost, ale snahou zaujmout či ovládnou. Na pozadí 
toho všeho vyrůstá potřeba rozejít se s kořeny víry v jednoho Boha, na kterých naše kultura vyrostla. Stojí v cestě 
novým potřebám a sebestředným požitkům. Prosazuje se pak pravda těch, kteří mají ostřejší lokty, moc nebo peníze. 
Přitom víra nás nutí neustále konfrontovat svoje postoje s Pravdou, která je společná všem. Učí nás vystoupit ze sebe 
samých a dívat se na situaci druhých objektivně. Dává schopnost vést rozumný dialog, podpořený argumenty. To jsou 
potřebné základy zdravého vývoje. 

Pavel Šimůnek 
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Pozvánky 
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Knihovna v Libštátě 
Milí čtenáři, 
po celý červen bude v knihovně připravena výstava s pracovními listy ke 

knize Čertice Dorka od Kláry Smolíkové, která dětem osvětlí tajemství 
známých rčení, přirovnání a ustálených spojení. Výstava s pracovními listy je k 
dispozci zdarma - každý pátek v otvírací době knihovny, případně po domluvě 
jindy. Rádi Vás uvidíme a podpoříme při procvičování mozkových závitů. 

Jak už jsme avizovali v minulém zpravodaji, rádi bychom vybavili knihovnu 
novým koutkem pro děti a přizpůsobili tak prostor pro pořádání různých 
dětských programů. Rozhodli jsme se zkusit štěstí a přihlásit náš projekt do 
aplikace EPP - Pomáhej pohybem. V rámci projektu dojde k částečné 
reorganizaci knihovny a pořízení nového nábytku do dětského koutku. Ze zbylé 
částky máme v plánu obnovit knižní fond, aby byl pro děti co nejvíce 
atraktivní. V současnosti už máme za sebou výběrové řízení, kterým jsme 
prošli a čekáme na zveřejnění projektu v aplikaci. Posledním krokem a 
podmínkou pro získání financí je nasbírání požadovaného počtu bodů, a proto se na Vás obracíme s prosbou o pomoc. 
Ať už běháte, jezdíte na kole, nebo chodíte na procházky, svou aktivitou a energií s aplikací EPP vždy generujete body 
pro vámi vybraný projekt, který Skupina ČEZ prostřednictvím Nadace ČEZ finančně podpoří. Budeme moc rádi, pokud 
se zapojíte a podpoříte naší knihovnu. Děkujeme! 

Pozvánky 
Jak nás můžete podpořit? 
1) stáhněte si do telefonu aplikaci EPP - 

Pomáhej pohybem 
2) zaregistrujte se 
3) vyberte typ aktivity a sbírejte body - body 

můžete sbírat předem a přidělit je k vybranému 
projektu až později 

4) až bude zveřejněn náš projekt s názvem 
Barevná knihovna pro děti, podpořte nás 
nasbíranými body 

5) řekněte o aplikaci svým známým 
O zveřejnění a průběhu projektu Vás budeme 

průběžně informovat na našem FB a instagramu. 
Knihovna bude o prázdninách otevřena běžně - 

každý pátek od 13.00 - 16.00. 
Přejeme Vám pěkné léto a těšíme se na 

všechny návštěvy! 
Anežka Plívová a Liduška Šimůnková
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S nově otevřeným Bufetem u Medvěda a 
gastro službami, které nabízíme našim 

spoluobčanům, chceme zároveň poděkovat 
vedení naší obce za vstřícný přístup a 

vzájemnou spolupráci. DS Holding 


